

## 八 专业列表(四年制中文授课项目) Programs List (4 years, Chinese and English taught programs)

序号 No.	院(系) College (Departments)	专业名称 Program
1	石油工程学院 College of Petroleum Engineering	★石油工程 Petroleum Engineering
2		油气储运工程 Oil-gas Storage and Transportation Engineering
3		海洋油气工程 Offshore Oil and Gas Engineering
4		新能源科学与工程 New Energy Science and Engineering
5	地球科学与 工程学院 College of Earth Sciences and Engineering	★地质学 Geology
6		地质工程 Geology Engineering
7		勘查技术与工程 Investigation Technology and Engineering
8		地球信息科学与技术 Earth Information Science and Technology
9		资源勘查工程 Resource Exploration Engineering
10	化学化工学院 College of Chemistry and Chemical Engineering	应用化学 Applied Chemistry
11		化学工程与工艺 Chemical Engineering and Technics
12		能源化学工程 Energy Chemistry Engineering
13		环境工程 Environmental Engineering

序号 No.	院(系) College (Departments)	专业名称 Program
14	电子工程学院 College of Electronic Engineering	测控技术与仪器 Measurement Control Technology and Instrumentation
15		电气工程及其自动化 Electrical Engineering and Automation
16		电子信息工程 Electronic and Information Engineering
17		自动化 Automation
18		人工智能 Artificial Intelligence
19	机械工程学院 College of Mechanical Engineering	安全工程 Security Engineering
20		机械设计制造及其自动化 Mechanical Design, Manufacturing and Automation
21		机械电子工程 Mechatronic Engineering
22		工业设计 Industrial Design
23	过程装备与控制工程 Process Equipment and Control Engineering	能源与动力工程 Energy and Power Engineering
24		★土木工程 Civil Engineering
25	土木工程学院 College of Civil Engineering	★土木工程 Civil Engineering

序号 No.	院(系) College (Departments)	专业名称 Program
26	材料科学与 工程学院 College of Material Science and Engineering	材料成型及控制工程 Materials Shaping and Control Engineering
27		材料物理 Material Physics
28		金属材料工程 Metallic Materials Engineering
29		焊接技术与工程 Welding Technology and Engineering
30		新能源材料与器件 New Energy Materials and Devices
31	计算机学院 College of Computer Science	通信工程 Communication Engineering
32		★计算机科学与技术 Computer Science and Technology
33		软件工程 Software Engineering
34		网络工程 Network Engineering
35	理学院 College of Science	数字媒体技术 Digital Media Technology
36		数据科学与大数据技术 Data Science and Big Data Technology
37		信息与计算科学 Information and Computing Science
38	理学院 College of Science	数学与应用数学 Mathematics and Applied Mathematics
39		光电信息科学与工程 Opto-Electronics Information Science and Engineering
40		应用物理学 Applied Physics

序号 No.	院(系) College (Departments)	专业名称 Program
41	经济管理学院 College of Economics and Business Management	信息管理与信息系统 Information Management and Information System
42		工程管理 Engineering Management
43		电子商务 Electronic Commerce
44		金融学 Finance
45		★市场营销 Marketing
46		会计学 Accounting
47		财务管理 Financial Management
48		人力资源管理 Human Resource Management
49		国际经济与贸易 International Economy and Trade
50		人文学院 College of Humanities
51	新闻学 Journalism	
52	环境设计 Environmental Design	
53	视觉传达设计 Visual Communication Design	

注：以上专业均可中文授课，标注★的专业可英文授课。  
Note: All majors above can be taught in Chinese.  
Majors with "★" Can be taught in English.

### 联系方式 Contact Us

地址Address: 陕西省西安市电子二路18号, 国际教育学院  
College of International Education, Xi'an Shiyou University,  
No.18, Second Dianzi Road, Xi'an, Shaanxi Province, China  
邮编Post code: 710065  
电话Tel.: 86-29-88382271  
学校网址University Website: <http://www.xsyu.edu.cn/>  
学院网址CIE of XSYU Website: <http://cie.xsyu.edu.cn/>  
申请网站Application Website: [xsyu.at0086.cn/student](http://xsyu.at0086.cn/student)  
邮箱咨询Undergraduate Program Consulting Email:  
[admission2@xsyu.edu.cn](mailto:admission2@xsyu.edu.cn)



## 西安石油大学 2024-2025 本科生项目招生简章

Xi'an Shiyou University  
2024-2025 Undergraduate  
Program Admissions Guide





## 西安石油大学 Xi'an Shiyou University

**第一所：**中华人民共和国成立的第一所石油石化专业院校（1951年建校）。

**唯一：**中国西北地区唯一以石油石化为特色的普通高等学校。 中国教育部“来华留学教育示范基地”院校。

与TTGP、TKGP等众多国际石油公司建立良好校企合作关系。

**国际化校园：**累计培养93个国家留学生9000多人。

**First:** The first institute to cultivate technicians in the fields of petroleum engineering and petrochemical engineering in China(PRC).

**Unique:** The only university in northwest China features in petroleum engineering and petro-chemical engineering.

The Demonstration Base of International Education awarded by the Ministry of Education.

Partner of many international companies, such as TTGP and TKGP etc.

**Internationalization:** more than 9,000 international students from 93 countries have been cultivated.

### 一 申请资格 Ligibility

- 1 非中国籍公民，持有有效外国普通护照，对华友好，身体健康。
- 2 品行端正、遵纪守法、勤奋好学，无违法犯罪记录。
- 3 申请者须具有相当于中国高级中学毕业的学历，年龄25周岁以下（未满18周岁学生需由法定监护人提供委托书等材料）。
- 4 申请中文授课者，汉语水平考试（HSK）成绩4级及以上；录取时无HSK成绩或HSK成绩不达标者，到校后应进行一学年汉语补习，并经考核合格后方可进入本科专业学习。

申请英文授课者，英语水平雅思5.0分或托福69分、多邻国85分及以上；录取时无英语水平证书者，须通过我校组织的英语语言能力测试。

- 1 Non-Chinese citizen, healthy, no criminal record.
- 2 Good conduct, law-abiding, studious, and have no criminal record.
- 3 Applicants must have a certificate equivalent to a Chinese senior high School graduate and be under the age of 25 ( A guardian authorization is required for those under 18 years old) .

4 Applicants who apply for programs taught in Chinese should provide HSK level 4 or above, otherwise applicants must take 1 year Chinese course after enrollment, to prepare and pass the required HSK test before respective chosen academic programs.

Applicants who apply for programs taught in English should achieve IELTS 5 or TOEFL 69, Duolingo English Test above 85 or pass University English Test.

### 二 项目时间 Application Schedule

- 1 **申请时间：**2024年3月1日-2024年7月30日
- 2 **学习时间：**  
**4年制本科项目：**2024年9月-2028年7月  
**1+4项目：**预科学习时间：2024年9月-2025年7月  
本科学习时间：2025年9月-2029年7月

1 **Application Time:** March 1st, 2024-July 30th, 2024

2 **Study Duration:**  
**4 years program:** September 2024-July 2028

**1+4 program:**

Foundation Program: September 2024-July 2025

Undergraduate Program: September 2025-July 2029

### 三 费用 Fee Structure

#### 1 学费Tuition:

项目类别 Categories of program	学费标准 (元/年) Tuition (RMB per year)	
	中文授课 Programs taught in Chinese	英文授课 Programs taught in English
预科项目 Foundation Program	12,000	—
本科项目 Undergraduate Program	15,500	18,500

#### 2 住宿费Accommodation Fee:

房间类型 Type of Rooms	公用部分 Room Details	房间配备 Facilities	房费标准 Price
三人间 Triple Room	每层有公共厨房和洗衣间及公共卫生间。 A public kitchen and laundry and a public washroom in each floor.	多功能组合上下床，免费互联网接入。 3 sets of loft bunk beds and free network service.	3,000RMB person/year
双人间 (带独立卫生间) Double Room with Toilet	有公众厨房以及洗衣间，房间内带独立卫生间。 A public kitchen, laundry room and private restroom.	单人床2张，书桌2个，衣柜2个，免费互联网接入。 Each bedroom has 2 single beds, 2 desks, 2 wardrobes and free network service.	7,500 RMB person/year

### 四 奖学金 Scholarship

#### 1 西安石油大学——西安市“一带一路”外国留学生奖学金Xi'an

#### Municipal Government "Belt and Road" Scholarship for Foreign Students Program

每月人民币1,500元，共10个月。

Undergraduate Program: RMB 1,500 per month for a total of 10 months.

#### 2 西安石油大学奖学金Xi'an Shiyou University Scholarship Program

西安石油大学来华国际学生新生奖学金用于资助学习成绩优异的国际新生Xi'an Shiyou University Freshman Scholarship to attract more outstanding overseas students.

奖学金类型 Scholarship Categories	奖学金内容 Scholarship Coverage	奖学金期限 Scholarship Duration
一等奖学金 First Class Scholarship	免学费+住宿费 Tuition+Accommodation	4 Years
二等奖学金 Second Class Scholarship	免学费 Tuition	4 Years
三等奖学金 Third Class Scholarship	免50%学费+50%住宿费 50% Tuition+ 50% Accommodation	4 Years
四等奖学金 Fourth Class Scholarship	免50%学费 50% Tuition	4 Years
五等奖学金 Fifth Class Scholarship	免5,000元学费 Waive RMB 5,000/Per Year	4 Years

**注：**以上所有奖学金获得者，需参加年度评审，根据年度评审结果决定是否资助、中止、取消奖学金资格。

**Note:** All scholarship students will need to participate in the annual review and decide whether to continue, discontinue or cancel the scholarship according to the annual review results.

### 五 申请程序 Application Procedures

登录西安石油大学网上报名平台（网址：

<https://xsyu.at0086.cn/student>），按系统提示，提交材料。

Log in Xi'an Shiyou University online registration platform (website: <https://xsyu.at0086.cn/student>), and submit materials according to the system prompts.

**注：**申请均线上完成，无需邮寄纸质材料。

**Note:** Online application is the only way to submit the application. Hard copies are unacceptable.

### 六 申请材料 Required Documents

- 1 高中毕业证书。中英文以外文本需附中文或英文的公证件。
- 2 高中阶段成绩单。中英文以外文本需附中文或英文的公证件。
- 3 推荐信，用中文或英文书写。
- 4 外国人体格检查记录表，须用英文填写。  
下载地址：<http://cie.xsyu.edu.cn/info/1066/2118.htm>
- 5 外国普通有效护照。
- 6 来华学习计划。用中文或英文书写，不少于300字。
- 7 汉语水平等级证书或有效的英语水平（雅思、托福或多邻国）证书。
- 8 无犯罪记录证明（有效期6个月）。中英文以外文本需附中文或英文的公证件。

1 Senior high school graduation diploma. Documents other than Chinese or English version must be attached with authorised translations in Chinese or English.

2 Senior high school graduation transcript. Documents other than Chinese or English version must be attached with authorised translations in Chinese or English.

3 Recommendation letters in Chinese or English.

4 Photocopy of Foreigner Physical Examination Form.It must be completed in English. Download address: <http://cie.xsyu.edu.cn/info/1066/2118.htm> .

5 Valid passport.

6 A Study Plan in Chinese or English. (Minimum 300 words)

7 Copy of required HSK level certificate or valid English Proficiency Test (IELTS or TOFEL) certificate or Duolingo English Test certificate. (If Have)

8 Non-criminal record. (Within 6 months validation. Documents other than Chinese or English version must be attached with authorised translations in Chinese or English.

### 七 录取流程及报到注册

1 申请人需准确填写本人联系邮箱、电话、通讯地址。申请人在提交资料后，务必定期查看申请系统内的站内信和申请状态，严格按照学校的信息提示完成每一步骤操作，未及时查看通知或未在规定时间内按要求提交相关材料者，则视为放弃。

2 招生录取采取资料审核制，学校将根据申请材料择优录取。被录取两周内陆续在线发放《西安石油大学录取通知书》、《外国留学

人员来华确认表》（JW202表）等录取材料。

3 被录取者应持普通护照、《西安石油大学录取通知书》、《外国留学人员来华确认表》（JW202表）前往中国驻外使（领）馆办理入境学习签证，并持上述材料及毕业证、成绩单原件，按通知书上规定的时间到西安石油大学办理入学报到手续。未能提供证书或证书检验不合格者，其奖学金奖将被取消。

1 Applicants should accurately fill in their contact email address, phone number and post mailing address. After submitting the materials, the applicant must check the online mail box and the application status in the application system regularly, and complete each step on time. If candidate fails to check the notice in time or fails to submit the relevant materials within the specified time, the application will be withdrawn.

2 The university will comprehensively evaluate according to the application materials and interview situation,then select best candidates. The Admission Notice of Xi'an Shiyou University, the Confirmation Form for Study in China (JW202) will be sent within two weeks of the final admission.

3 Admitted student can apply for the student visa(X1) to the Chinese embassy or consulate in your country with the Admission Notice and the Confirmation Form for Study in China (JW202) ,then hold the documents above,the original graduation certificate and transcript to register on time.The Scholarship will be canceled if students who fail to provide the certificate or fail to pass the certificate inspection.

